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7.5. Otvorena ambulanta u Kozarcu 
 
Svečanim presjecanjem trake zvanično je 
otvoren objekat ambulante porodične 
medicine u Kozarcu, jednoj od najvećih 
mjesnih zajednica na području opštine 
Prijedor.Načelnik opštine Prijedor Marko 
Pavić je otvarajući objekat vrijedan 536 
000 KM, istakao da je opština uložila 283 
000 KM , što je više od polovine uloženih 
sredstava, ali ujedno izrazio zadovoljstvo 
što su u ovom projektu učestvovala i tri 
ministarstva iz dva entiteta. 
 

 
 
-Rekonstrukcijom ovog devastiranog 
objekta poslali smo jednu  važnu poruku iz 
ovog izrazito povratničkog naselja kako se 
zajedničkim radom i zajednički sredstvima 
može građanima darovati jedan lijep 
zdravstveni objekat sa željom da ga više 
koriste za  promociju zdravlja  i 
prevenciju, nego liječenje bolesti, kazao je 
Pavić. 
On je dodao da je opština Prijedor na ova 
način još jednom potvrdila da vodi računa 
o ravnomjernom razvoju opštine  i o svim 
kategorijama stanovništva. 
Predstavnik Ministarstva raseljenih osoba i 
izbjeglica Federacije BiH DŽemail Ćibo je 

potvrdio da je ovo ministarstvo uložilo 120 
000 KM u izgradnju ovog objekta na 
području drugog entiteta. 
-Iskreno se nadam da će ovaj objekat  
doprinijeti porastu nataliteta na ovom 
području ,a dokaz je saradnje lokalnih 
vlasti koji dobrom sinhronizacijom  mogu 
uraditi mnogo u korist građana BiH, kazao 
je Ćibo. 
Ministar zdravlja i socijalne zaštite RS 
Ranko Škrbić  istakao je da je 
novootvoreni objekat ambulante porodične 
medicine opremljen najsavremenijom 
opremom kojom se opremaju i sve ostale 
ambulante porodične medicine u 25 
opština u kojima se trenutno provode 
različiti projekti rekonstrukcije. 
 

 
 
-Ovo Ministarstvo je u ambulantu u 
Kozarcu uložilo 50 000 KM,a dodatnih 35 
000 KM uloženo je kroz opremu i nadamo 
se da ćemo do kraja godine , osim završeta 
aktuelnih projekata uspjeti da 
obezbijedimo za  sve timove porodične 
medicine  u RS softver  porodične 
medicine, kako bi imali jedinstvenu bazu 
podataka ,kazao je  Škrbić. 
Ministar za izbjeglice i raseljena lica RS 
Omer Branković je istakao da je ovo 
ministarstvo uložilo 83 000 KM te 
zahvalio svima koji su ulođili sredstva u 
ovu ambulantu,kao i donatorima iz 
Salcburga koji su donirali zbirasku stolicu. 
Direktorica  prijedorskog Doma zdravlja 
Slavica Popović je potvrdila da će 
ambulanta početi sa radom već u 
ponedjeljak 
-Ovdje će raditi dva kompletna tima 
porodične medicine, a nakon toga slijedi i  
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uspostavljanje polivalentne  stomatološke 
zaštite te konsultativna specijalističke 
zaštite u oblasti pedijatrije i ginekologije.U 
funkciju će biti  stavljen  i jedan 
laboratorijski punkt gdje će se obavljati 
laboratorisjka dijagnostika.,kazala je 
Popovićeva. 
Na ovom području je verifikovano 4500 
stanovnika, korisnika zdravstvene zaštite 
po modelu porodične medicine. 
 
Svečanosti povodom Dana pobjede 
 
Delegacije opštine Prijedor  i prvoboraca 
Narodonooslobodilačke borbe   položile su   
vijence ,  povodom 9. maja, Dana pobjede 
nad fašizmom, ispred  spomenika na 
Partizanskom groblju na Urijama. Na 
istorijskom času koji je tim povodom 
održan prisutnima se obratio se zamjenik 
načelnika opštine Milenko Đaković  koji je 
istakao da je 9.maj, koga cio slobodarski 
svijet slavi kao Dan pobjede nad 
fašizmom, dan  koga sve naše, ali i 
generacije koje dolaze, moraju pamtiti i 
obilježavati. 
 

 
 
-Obilježavanje ovog istorijskog dana na 
evropskom kontitentu je  još jednu potvrdu 
vječite čovjekove težnje ka slobodi 
življenja, misli, slobodi duha. Tom 
težnjom oduvijek je bio inspirisan i naš 
narod,  pogotovo narod Kozare i 
Potkozarja, kazao je Đaković. 
Predsjednik Opštinske organizacije 
SUBNOR-a Veljko Rodić je istakao da  
Prijedorčani imaju posebne razloge da ovaj 
dan slave, jer upravo su borci iz ovih 
krajeva u  četvorogodišnjoj borbi za 

slobodu dali velike žrtve , ali istovremeno 
bili dio pokreta koji je širom Evrope 
krenuo u konačni obračun sa fašističkom 
nemani. 
 -Mlade generacije imaju obavezu da 
čuvaju slobodu i da se staraju  da  se 
ubuduće nešto slično ne ponovi , nego da 
se svim silama brani domovina, a na to nas 
obavezuju sve žrtve fašističkog terora, 
naglasio je Rodić . 
U Narodnooslobodilačkoj borbi je sa 
područja Prijedora  učestvovalo oko 7 000 
boraca, od kojih je 564 prvoborca. Živote  
je  izgubilo 2 228 boraca, od kojih je  10 
narodnih heroja . 
 
6.5. Romi obilježili Đurđevdan 
 
Tridesetak  Roma su tradicionalnim 
urankom i  obrednim kupanjem na ušću 
Gomjenice u rijeku Sanu počeli 
obilježavanje svoje slave 
Đurđevdana.Među onima koji su zagazili u 
hladnu riječnu vodu bio je i predsjednik 
prijedorskog Udruženja Roma Ramo 
Salešević .  
- Voda je hladna, ali  to nama ne smeta  jer 
je Đurđevdansko kupanje    dio bogate 
tradicije romskog naroda i običaj koji 
 želimo  sačuvati . Na ovaj način skidamo 
sve naše muke i grijehe i želimo da ih voda 
odnese, a da nam ova godina donese više 
sreće i radosti u životu, rekao je Salešević.  
On je dodao i da raduje što je  
ovogodišnjem  jutarnjem kupanju i 
umivanju na Sani bilo Roma svih 
generacija i onih starijih koji su to naučili 
od djetinjstva, ali i mladih koji tek treba da 
uče kako da njeguju običaje svog naroda.  
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Na području opštine Prijedor živi oko 650 
Roma, koje kao i prethodnih praznika i 
ovog muči najviše staambeno zbrinjavanje 
i zapošljavanje.  
 
Upisano 558 prvačića 
 
U 12 prijedorskih osnovnih škola u 
majskom upisnom roku za školsku 
2010/11. godinu upisano je 558 prvačića ili 
64 manje nego ove školske godine u kojoj 
nastavu pohađaju 622 prvaka. 
U Odjeljenju za društvene djelatnosti 
opštine Prijedor očekuju da će određeni 
broj djeci biti upisan u avgustu,ali da to 
bitnije neće povećati broj učenika u prvim 
razredima osnovnih škola. 
Od četiri gradske škole, veći broj upisanih 
šestogodišnjaka ima samo OŠ ''Branko 
Ćopić'' koja je u majskom roku upisala 105 
prvačića, što je za osam više u odnosu na 
tekuću školsku godinu. 
Samo rijetke osnovne i to područne škole  
evidentirano više upisanih prvačića i to 
Osnovna škola ''Branko Radičević'' iz 
Petrova   sedam, a   OŠ  ''Ćirilo i Metodije'' 
iz Trnopolja četiri. 
U četiri područna odjeljenja prijedorskih 
osnovnih škola, u selima Gornji Jelovac, 
Volar, Cikote i Šurkovac, u ovom roku 
nema upisanih prvačića. 
 
Kampanja za zanimanje obućar 
 
Potpisivanjem sporazuma između opštine 
Prijedor, Agencije za lokalni ekonomski 
razvoj „ Preda“ i preduzeća „ Nova 
Ivančica“ i „ Nuti due“ o zajedničkom 
učešću u promociji zanimanja obućar i 
zvanično je počela kampanja za upis 
srednjoškolaca u jedno odjeljenje ove 
struke u prijedorskoj Poljoprivredno-
prehrambenoj školi.Načelnik opštine 
Prijedor Marko Pavić potvrdio je da 
opština Prijedor i na ovaj način želi da 
utiče na upisnu politiku i to tako što će 
školovati kadrove koji su potrebni privredi.  
-U tom smislu smo prošle godine upisali 
jedno odjeljenje drvoprerađivača koji će 
imati zaposlenje odmah poslije završene 

škole , a ove godine sa dvije naše 
obućarske firme vršimo promociju 
zanimanja obućar među učenicima devetih 
razreda ,rekao je Pavić. 
On je dodao da je opština podržala ovu 
kampanju i određenim finansijskim 
sredstvima koja će biti i opravdana već 
samom činjenicom da je školovanje 
obućara i jeftinije i isplativije nego 
prekvalifikacija radnika drugih zanimanja i 
struka. 
-Ovo je primjer dobre saradnje opštine i 
naših firmi da zajednički utičemo na 
upisnu politiku i da doprinesemo 
zapošljavanju naših mladih ljudi,  nakon 
završenog školovanja, kazao je Pavić. 
Direktor firme „ Nuti due“ Dubravka 
Topalović  je  istakla je da će školovanje 
obućara omogućiti da  ova firma, koja je sa 
radom počela 2008. godine  i  koja se bavi 
proizvodnjom donjih dijelova obuće i 
zapošljava 45 radnika  , proširi svoje 
proizvodnje kapacitete i da za to dobije 
školovani obućarski kadar. 
-Mi se bavimo uglavnom lon poslovima i 
dio smo italijanske firme čiji je  osnivač 
Marko Nuti i  čija je tradicija u proizvodnji 
dječije obuće duga 40 godina, a 
podržavamo ovu promotivnu aktivnost 
koja će nam znatno pojeftiniti proces 
edukovanja  mladih ljudi kojima ćemo 
omogućiti obavljanje stručne prakse  i 
sigurna radna mjesta, kazala je 
Topalovićeva. 
Zamjenik  direktora Fabrike obuće „ Nova 
Ivančica“ iz Kozarca  Samir Alihodžić je 
pozdravio ideju o školovanju određenog 
broja učenika za zanimanje obućar. 
-Trenutno je to veliki problem jer mi sa 
biroa dobijamo radnu snagu koja je 
kvalifikovana za druge poslove i kada njih 
primimo na posao imamo dug period 
prilagođavanja i uhodavanja , a tržište ne 
poznaje cijene za rad na obuci kadrova već 
traži  brzo proizvedene , kvalitetne 
proizvode i poštovanje rokova, kazao je 
Alihodžić. 
Direktor Poljoprivredno prehrambene 
škole Mladen Dražić dodao je da ova škola 
ima namjeru da već naredne školske 



______________________________________________________Informator____________ 

__________________________________________________________Opština Prijedor___ 

godine oformi jedno odjeljenje obućara od 
24 učenika i da će se rado uključiti u 
kampanju promovisanja ovog zanimanja 
među budućim srednjoškolcima. 
 
Održana 10. jubilarna Zlatna vila 
 
Dodjelom medaljona i zahvalnica 
dosadašnjim učesnicima 10.Međunarodnog 
festivala horova „Zlatna vila“, kao i 
učesnicima stručnog žirija  u subotu 8.maja   
je  u Pozorištu Prijedor zatvorena ova 
dvodnevna manifestacija. 
Jubilarna ovogodišnja „Zlatna vila“ imala 
je revijalni karakter i na njoj su učestvovali 
dosadašnji pobjednici, dobitnici plakete 
„Zlatna vila“ ili  nagrade publike. 
Dosadašnjim članovima žirija  uručene su 
zahvalnice za doprinos u njegovanju i 
čuvanju horske muzike u Prijedoru, a 
dosadašnjim laureatima „Zlatne vile“ 
zamjenik načelnika opštine Prijedor 
Milenko Đaković uručio je  medaljone za 
sjećanje na pobjedu u prvih deset godina 
Festivala „Zlatna vila»“u Prijedoru.  
 

 
 
U dvije festivalske večeri nastupilo je 
osam horova iz Rusije, Slovenije, 
Makedonije, Srbije i Republike Srpske.  
Osim "Vile",   prve večeri neobavezni 
repertoar izveli su  i Gradski ženski 
mladinski hor "Menada" iz Tetova, KUD 
"Abrašević" iz Beograda i Omladinski 
kamerni hor Univerziteta kulture i 
umjetnosti iz Sankt Peterburga. 

 

 
 
Osim prijedorskog Srpskog pravoslavnog 
crkvenog pjevačkog društva "Vila" koje je 
otvorilo Festival, prve festivalske večeri 
neobavezni repertoar su izveli i Gradski 
ženski mladinski hor "Menada" iz Tetova, 
KUD "Abrašević" iz Beograda i 
Omladinski kamerni hor Univerziteta 
kulture i umjetnosti iz Sankt Peterburga. 
Druge festivalske večeri, publika je uživala 
u nastupima Ženskog kamernog hora 
"Banjalučanke" iz Banjaluke, Mešanog 
pevskog zbora Novo Mesto iz Novog 
Mesta (Slovenija), KUD-a "Svetozar 
Marković" iz Novog Sada i Hora 
"Belkanto" iz Beograda. 
 

 
 
Jedan od članova stručnog žirija „Zlatne 
vile“ Milorad Kenjalović dobitnik 
zahvalnice za svoj trud u razvoju festivala 
potvrdio je njegvo renome, koji je stekao 
tokom decenije trajanja. 
-„Zlatna vila“ je nakon deset godina 
postala respektabilan festival ne samo na 
prostorima Republike Srpske već mnogo 
šire. 
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Dirigent  Omladinskog kamernog hora 
Univerziteta kulture i umjetnosti iz Sankt 
Peterburga, Larisa Jaruckaja je rekla da im 
je prošlogodišnji boravak u Prijedoru  bio 
nezaboravan  i da su sretni što su ponovo 
ovdje doputovali. 
- Po drugi put smo u ovom gradu i 
oduševljeni smo kako smo primljeni od 
publike i svi učesnici hora su zbog toga 
zadovoljni i sretni, rekla je Jaruckaja. 
Jedan od začetnika Festivala „Zlatna vila“ 
u Prijedoru dirigent Petar Josifovski. 
 

 
 
-Davne 2000 .godine kada sam ja ovde 
vodio hor došao sam na inicijativu da ovde 
napravimo horsko natpjevavanje i to je 
prihvaćeno ovde u svim strukturama, i bez 
tima takvih ljudi ovaj festival ne bi uspio, 
rekao je Josifovski i dodao da  je siguran 
da će festival još dugo trajati jer je od 
horskog natpevavanja prerastao u evropski 
festival. 
- U susjednim zemljama se priča o 
Prijedoru kao gradu gdje se održava 
najbolji festival horova, rekao je 
Josifovski.  
Dirigent hora „Belkanto“ iz Beograda, 
Nada Vuković-Đokić je istakla da je za nju 
svaka „Zlatna vila“ bila  ljepša od 
prethodne. 
-Moj hor i ja smo zaljubljeni u ovaj grad u 
ove ljude i svim srcem pokušavamo da 
ovde prenesemo emocije koje imamo 
putem muzike. Nigdje se ne osjećamo kao 
u Prijedoru. Moj hor je rekao nemoj da nas 
vodiš nigdje ni u Pariz, vodi nas u Prijedor, 
rekla je Nada Vuković-Đokić. 
Budžet Festivala je 40.000 KM, a 

pokrovitelji su opština i Ministarstvo 
prosvjete i kulture RS. 
"Zlatna vila" utemeljena je 2001. godine 
kao festival horskog natpjevavanja, a od 
2003. ima takmičarski karakter. 
 
12.5.   Izložba Mladena Karana 
  

U Muzeju Kozare u Prijedoru otvorena je 
izložba slika pod nazivom "Lavirint bez 
centra", autora Mladena Karana na kojoj je 
ovaj akademski slikar, koji živi i radi u 
Firenci, izložio dvadesetak radova velikog 
formata s jasnom asocijacijom na zemlju u 
kojoj živimo.Otvaranje izložbe pratio je i 
nesvakidašnji  performans na kojem  je 
umjetnik, polivajući djevojke u bijelim 
haljinama  crvenom bojom, dočarao 
umjetničko i  simbolično žrtvovanje 
 anđela za bolju budućnost i apel za mir u 
BiH, a sve psojetioce ostavio bez daha i 
bez riječi.Direktor prijedorskog Muzeja 
Milenko Radivojac naglasio je da Karan, 
izuzme li se izložba u Paviljonu "Cvijeta 
Zuzorić" u Beogradu prije nekoliko 
godina, uprkos brojnim ponudama u 
posljednjih trideset godina nije prihvatao 
da izlaže na ovim prostorima.  
                       

 
-Ovo je  velika čast i za Muzej i za naš 
grad kojem za 16. maj - Dan opštine i 
poklanjamo ovu izložbu, kazao  je 
Radivojac. 
  Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić 
rekao je da Karan, bez obzira što ne živi u 
Republici Srpskoj i BiH, duboko 
proživljava sudbinu naroda, što njegove 
slike nedvosmisleno potvrđuju.  
-Ovo je umjetnik koji živi za umjetnost i 
živi od umjetnosti, što je danas 
rijetkost.Ono što fascinira je da iako je 



______________________________________________________Informator____________ 

__________________________________________________________Opština Prijedor___ 

daleko od nas on  kroz um jetnost traži 
izlaz iz lavirinta u kome se često nalazimo, 
kazao je Pavić. 
Na pitanje zašto  je tako  mnogo vremena 
trebalo da prođe da bi  izlagao u Prijedoru, 
Mladen Karan je rekao da je grad trebalo 
da dobije "gradonačelnika koji je shvatio 
da je kultura na ovim prostorima sastavni 
dio našeg identiteta i našeg predstavljanja 
odnosno  komunikacije sa svijetom".  
                      

 
  -Ja sam to prepoznao, kao što je i 
 načelnik ove opštine Marko Pavić 
prepoznao sva moja nastojanja da to činim 
baveći se slikarstvom 35 godina, naglasio 
je Karan i dodao da je njegova vječna 
inspiracija rodna Žuljevica , planina 
Kozara i ljubav prema nebu nad njima, kao 
simbolu duhovnosti, i zemlji svog 
porijekla.                           
Mladen Karan rođen je 1951. godine u 
Žuljevici kod Novog Grada. Akademiju 
likovnih umjetnosti završio je 1982. u 
Zagrebu, gdje i živi do početka rata kada 
odlazi u Beograd. Od 1992. godine živi i 
radi u Firenci.   
                         

 
 

Izložba "U lavirintu bez centra" Mladena 
Karana u Muzeju Kozare u Prijedoru biće 
otvorena do 11. juna.   

 
15.5.2010.  DAN OPŠTINE PRIJEDOR 
 

Načenik opštine Prijedor Marko Pavić 
izjavio je da je cilj ove opštine da postane 
regionalni centar sa proevropskom 
perspektivom. 
                           

 

 
 ''Imamo ljude, imamo priredne 
potencijale, stvorili smo povoljne političke, 
bezbjednosne, infrastrukturne i ekonomske 
pretpostavke za privlačenje stranih i 
domaćih investitora kako bi novim 
investicijama povećali industrijsku 
proizvodnju i zaposlili što više ljudi'', 
rekao je Pavić juče  na svečanoj akademiji 
povodom 16. maja, Dana opštine.  
 On je naglasio da je ovo i najteži cilj koji 
sebi neko može postaviti, ali i izrazio 
očekivanja da je ostvariv radom, 
predanošću i dosljednim opredjeljenjem za 
poštovanje vizija razvoja grada, te uz 
podršku Vlade Republike Srpske, Narodne 
skupštine i države BiH.  
Ističući značaj 16. maja, dana prvog 
oslobođenja Prijedora u Drugom svjetskom 
ratu, Pavić je istakao da na antifašističkim 
vrijednostima Narodnooslobodilačke borbe 
– slobodi, zajedništvu i praštanju, Prijedor 
temelji svoju budućnost.  
  

 Na svečanoj akademiji uručena su najviša 
opštinska priznanja i nagrade.Ovogodišnji 
dobitnik ''Plakete opštine Prijedor'', kao 
najvišeg javnog priznanja kojeg Skupština 
opštine dodjeljuje povodom 16. maja – 
Dana opštine, je Fabrika keksa i vafla 
''Mira'' iz Prijedora.   
 U obrazloženju je navedeno da je ovo 
preduzeće, s tradicijom dugom više od 
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sedam decenija, prošle, krizne, godine 
pozitivno poslovalo ostvarivši neto dobit 
od 2.119.000 KM, te da 82 odsto godišnje 
proizvodnje keksa i vafla izvozi. 
                              

 

 
Direktor ''Mire'' Miroslav Turnšek, 
zahvaljujući na priznanju, istakao je da je 
ključ uspjeha, ali i izlaska iz krize, 
motivisani radnici i njegovanje kulture 
rada.  
''Povelja počasnog građanina opštine 
Prijedor'' uručena je ambasadoru 
Kraljevine Norveške u BiH Janu Bratuu, 
koji je svojim angažmanom doprinio 
uspostavljanju prijateljskih odnosa 
prijedorske i opština u Norveškoj, ali i 
konkretnoj pomoći Vlade ove 
skandinavske zemlje koja je finansirala 
izgradnju bunara ''Prijedorčanka''. 
                           

 

  

 ''Prijedor vidim kao dinamičan grad 
okrenut budućnosti, a ovo me priznanje 
obavezuje da uradim i više'', kazao je Jan 
Bratu.  
''Nagradu opštine Prijedor'', koji uključuje 
novčani iznos od 1.500 KM, dobila je 
Muzička škola ''Savo Balaban'' za uspjehe 
u obrazovanju muzičkih talenata i 

učestvovanju na brojnim kulturnim 
manifestacijama u gradu.                          

  
 Svečanoj akademiji u pozorištu u 
Prijedoru, prisustvovali su načelnici 
susjednih opština, delegacije bratskih 
gradova iz više evropskih zemalja i drugi 
brojni gosti.  

 
 U umjetničkom djelu programa nastupili 
su Srpsko pravoslavno pjevačko društvo 
''Vila'', kamerni ansambl ''Belkanto'', 
učenici Muzičke škole, glumci Pozorišta 
Prijedor Radenko Bilbija i Mirela 
Predojević, te etno grupa ''Trag'. 
Povodom Dana opštine položeni su vijenci 
ispred spomenika ''Za krst časni'' 
podignutog u znak sjećanja na poginule 
borce poslednjeg otadžbinskog rata i 
spomenika oslobodiocima Prijedora iz 
Narodnooslobodilačkog rata.  
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Proslavu praznika opštine uveličali su i 
mališani koji su, na platou ispred zgrade 
opštine, crtali i pjevali svome gradu.  
                              

 

  

                               

 

                           
Ovaj svečani dan završen je   koncertom 
Željka Joksimovića na Trgu majora Zorana 
Karlice.  
                               

 

   
 
18.5. - Dan muzeja  
 

Povodom obilježavanja 18. maja Svjetskog 
dana muzeja  na prijedorskom šetalištu su 
izložene dvije narodne nošnje i tkalački 

stan, eksponati koji su dio bogate etnološke 
zbirke  Muzeja Kozare.Direktor ove 
ustanove Milenko Radivojac je istakao da 
je iznenađen velikim interesovanjem 
prolaznika  za izložene eksponate.  
-Bilo da su iz rurarlne ili gradske sredine 
mnogima je ova postavka izazvala 
nostalgična sjećanja na roditeljske kuće i 
dane iz djetinjstva i na naše iznenađenje 
mnogi, koji  u svojim kućama ljubomorno 
čuvaju neke ovakve ili slične predmete  , 
su obećali  da će nam ih  ustupiti i time 
obogatiti našu etnološku zbirku, rekao je 
Radivojac.   
                       

Viši  kustos  muzeja  Marija Radaković je 
dodala da je  izložen tkalački stan star 
stotinjak  godina   te muška i ženska  
knežopoljsko-kozarska nošnja.  
 -Primijetili smo da ljudi još uvijek nose 
tragove prošlosti  i da su rado zastajkivali 
da pogledaju izložene eksponate,kazala je 
Radakovićeva.  
 Imajući u vidu da je prethodna tri dana u 
Prijedoru neprekidno padala kiša, to se 
juče nije desilo tako da su vremenski 
uslovi pogodovali organizaciji jedne 
ovakve zanimljive izložbe na otvorenom.   
Povodom obilježavanja 18. maja Svjetskog 
dana muzeja juče su  na prijedorskom 
šetalištu izložene dvije narodne nošnje i 
tkalački stan, eksponati koji su dio bogate 
etnološke zbirke  Muzeja Kozare.Direktor 
ove ustanove Milenko Radivojac je istakao 
da je iznenađen velikim interesovanjem 
prolaznika  za izložene eksponate. 
-Mnogima je ova postavka izazvala 
nostalgična sjećanja na dane iz djetinjstva i 
na naše iznenađenje mnogi, koji  u svojim 
kućama ljubomorno čuvaju neke ovakve ili 
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slične predmete  , su obećali  da će nam ih  
ustupiti, rekao je Radivojac. 
Viši  kustos  muzeja  Marija Radaković je 
dodala da je  izložen tkalački stan star 
stotinjak  godina   te muška i ženska  
knežopoljsko-kozarska nošnja. 
 -Primijetili smo da ljudi još uvijek nose 
tragove prošlosti  i da su rado zastajkivali 
da pogledaju izložene eksponate,kazala je 
Radakovićeva. 
 
 Priznanja i pokloni najboljim čitaocima 
 
Regionalna matična biblioteka „Ćirilo i 
Metodije“ iz Prijedora uručila je priznanja 
najboljim čitaocima, koje dodjeljuje već 
šestu godinu. 
Svake godine biblioteka u mjesecu maju ,a 
povodom Dan biblioteke na svečan način 
dodjeljuje priznanja i prigodne poklone 
najboljim čitaocima. 
- Prvi među najboljim čitaocima je učenica 
OŠ „Branko Ćopić“ Jelena Knežević, 
maturant  Ekonomske škole  Bojana 
Maslovarić, Željko Vasiljević i  student 
Elektrotehničkog fakulteta Nikola 
Bogunović, rekla je direktor Matične 
biblioteke Snežana Đikić. 
Ona je dodala da zahvaljujući besplatnim 
upisima u maju mjesecu za srednjoškolce 
bibliteka ima oko 1.000 čitalaca. 
- S obzirom da ćemo do kraja godine imati  
još jedan besplatan upis  za građanstvo 
biblioteka očekuje da će imati preko 1700 
čitalaca i to je za oko 100 čitalaca više 
svake godine, navela je Đikićeva. 
Bojana Maslovarić iz prijedorskog naselja 
Čirkin Polje kaže da je njena  ljubav prema 
knjigama  velika i da je ovaj dan veoma 
bitan jer je dokaz da Prijedor cijeni knjigu. 
- Berz obzira na sva savremena sredstva 
saznanja knjiga je i dalje najpouzdanija, mi 
cijenimo knjigu i ona je najvrijednija. Da 
je knjiga najvrijednija svjedoči o tome i 
natpis drevnog naroda još iz 4 500 godine 
prije nove ere « knjiga je vrijednija od bilo 
kog spomenika ukrašenog slikama, 
reljefom ili nekim drvorezom je ona sama 
gradi spomenike u srcu onoga koji je čita», 
rekla je Maslovarić 

 23.5. SLAVA OPŠTINE   
 

Opština Prijedor i crkva Svete Trojice 
proslavili su 23. maja krsnu slavu sv. 
Trojica-Duhove. Obilježavanje praznika 
počelo je večernjim koncertom duhovne 
muzike koji je održan u crkvi „ Svete 
trojice“ u kome su učestvovali  Oktet „ 
Sveti Platon Banjalučki“ iz Banja Luke  i 
Hor  SPCPD„ Vila“ iz Prijedora.  
 Praznovanje je nastavljeno služenjem 
svete liturgije i polaganjem cijenaca na 
centralno Spomen obilježje za „ Krst 
časni“ gdje je delegacija opštine Prijedor 
na čelu  sa Markom Pavićem, načelnikom 
opštine položila vijence. Obred lomljenja 
slavskog kolača  i slavski ručak obavljen je 
u prisustvu  načelnika susjednih 
potkozarskih oština te brojnih zvanica iz 
privrednog  i društveno-političkog  života 
grada  u Hotelu „ Prijedor“.  
                        

 

 
Čestitajući građanima opštine i 
sveštenicima hrama Svete Trojice  krsnu 
slavu , načelnik Pavić je istakao vidljive 
pomake i razvoju grada kao otvorenog 
grada prema svim ljudima dobre volje koji 
žele da zajedno grade bolju budućnost za 
generacije Prijedorčana koje dolaze.  
Obilježavanju krsne slave opštine Prijedor 
ove godine je prisustvovao i grčki 
arhimandrit Partenius, počasni građanin 
opštine Prijedor  sa grupom Grka koji su 
prethodnih godina kumovali i pomagali 
djecu sa područja opštine Prijedor.   
 
13.5.  Ulične trke 

Ana Subotić i Mirko Petrović ovogodišnji 
su pobjednici 17. Međunarodne ulične trke 
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''Prijedor 2010''. Subotićevoj , inače članici 
Atletskog kluba „ Javor“ iz    Ivanjice  ovo 
je bio prvi  trijumf na prijedorskim uličnim 
trkama.  

 

-Već nekoliko godina dolazim u Prijedor i 
uvijek sam bila druga ili treća,a nikad prva. 
Konačno je došao i moj dan tako da sam 
uprkos kiši ostavrila dugo željeni trijumf 
pred ovom publikom, kazala je Subotićeva. 
U konkurenciji seniorki, koje su trčale na 
stazi dugoj 2000 metara  drugo mjesto 
zauzela je Biljana Cvijanović iz Atletskog 
kluba "Doboj", a treće Mateja Matošević iz 
Zagreba.  Pobjedniku u konkurenciji 
seniora , na stazi dugoj 4500 metara Mirku 
Petroviću iz AK  „ Mladost“  iz Užica,  
ovo je bio  treći uzastopni put na 
pobjedničkom postolju.  
                                                                

 
 
-Trka je bila izuzetno dobra  , a ovdašnja 
 publika možda najbolja u Evropi.Trčao 
sam malo umoran, ali volim da dođem u 
ovaj grad, nosi me ova divna publika i 
drago mi je što sam i ovog puta uspeo da 
odbranim prvo mesto, rekao je Petrović. 

Drugoplasirani senior je Darko Živanović 
iz "Radničkog" iz Kragujevca, dok je treći 
kroz cilj prošao Mađar Albert Mincer.  
Promoter trke Sonja Stolić  je rekla  da joj 
 je bila  čast što je bio podrška sportistima 
na ovoj sportskoj manifestaciji  jer je ovo 
bio nevjerovatan praznik sporta i mladosti.  
-Meni je sport dao život, sport  je nešto 
najljepše i ovo je najbolja promocija sporta 
među mladima, kazala je Stolićeva koja na 
ove ulične trke dolazi trinaest godina i 
devetostruki je pobjednik.  
                                 

  

   

U 24 trke organizovane pod motom 
''Volim  Prijedor'' trčalo je oko 2 500 
učesnika, od cicibana pa do seniora koje je 
bodrilo više hiljada Prijedorčana , a sve 
zajedno nije omela ni izuzetno jaka kiša 
koja je u nekoliko navrata prekidala 
takmičenja.Pokrovitelji ovogodišnjih trka 
su Ministarstvo za porodicu, omladinu i 
sport RS i opština Prijedor. 
Ulične trke u Prijedoru su jedna od 
manifestacija kojom se u Prijedoru 
obilježava 16. maj, Dan opštine.  
  _____________________________      
Izdavač: Opština Prijedor 


